
Protokół Nr XII/2011 
z obrad XII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 30 listopada 2011 r. 
 
Obrady XII zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzył Pan Feliks Mikulski – 
Przewodniczący  Rady Gminy. 
Powitał radnych, Wójta Gminy, sołtysów, pracowników Urzędu oraz mieszkańców . 
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na sali znajduje się 13 radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
Radni nieobecni: 
1. Marcin Galikowski 
2. Sławomir Plichta 
Sesję rozpoczęto w Gminnym Ośrodku Kultury o godzinie 16-tej, a zakończono o godzinie 17.10. 
Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Sprawy regulaminowe: 
a) zatwierdzenie porządku obrad. 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
4. Interpelacje radnych 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
1) określenia wysokości stawek podatkowych i opłat lokalnych obowiązujących w 2012 r na terenie 
Gminy Przywidz, 
2) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczania podatku rolnego 
w 2012 r na terenie Gminy Przywidz, 
3) obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej do obliczania podatku leśnego na 2012 
rok na terenie Gminy Przywidz, 
4) określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji w zakresie podatku 
od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, 
5) zatwierdzenia taryf za pobór wody z wodociągów gminnych oraz za odprowadzanie ścieków  do 
urządzeń gminnych, 
6) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Piekło Dolne II dla fragmentu 
obrębu geodezyjnego Piekło Górne, gmina Przywidz, 
7) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi 
Trzepowo, obrębu geodezyjnego Trzepowo ( gmina Przywidz) w obszarze ulicy Witosławy (obszar 
28.ZR) i obszarze ulicy Mestwina (obszar 34.RM), 
8) sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości położonej w 
obrębie Sucha Huta, 
9) zmiany uchwały Nr IX/52/2011 Rady Gminy Przywidz z dnia 25 sierpnia 2011r 
w sprawie sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego zasobu nieruchomości 
położonej w obrębie Stara Huta, 
10) nieodpłatnego przejęcia od osób prywatnych nieruchomości położonych 
w miejscowości Michalin, 
11) uchwalenia Programu współpracy Gminy Przywidz z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie w 2012 roku, 
12) przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 
Przywidz na lata 2012 – 2032”, 
13) ustalenia opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych prowadzonych na terenie 
Gminy Przywidz, 



14) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 
6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
8. Zakończenie obrad. 
 
ad.2. Pan Feliks Mikulski – zapytał czy są uwagi do w/w porządku obrad. 
P. Marek Zimakowski – Wójt Gminy -  wnioskował o zdjęcie z porządku obrad   punktu 5.10. - 
projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia od osób prywatnych nieruchomości położonych 
w miejscowości Michalin. 
Przewodniczący Rady Gminy -  poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z wnioskiem Wójta 
Gminy . 
Przy 13 głosach „za”, radni przyjęli w/w porządek. 
 
ad.3. Wójt Gminy przedstawił - Informacja  z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. ( w zał.) 
 
ad.4  Interpelacje radnych 
Radny Józef Kaźmierczak -   wnioskował o  zakup agregatu do hydroforni w Nowej Wsi i nie tylko, 
bo do pozostałych hydroforni również. Prosił o   o rozważenie  możliwości  załatwienia w/w 
wniosku i powiadomienie radnego o jego realizacji . 
Radna Maria Ścibek -  wnioskowała o powołanie Komisji Statutowej celem dokonania  zmian 
w statutach sołectw. 
Wójt Gminy -  stwierdził, że statuty sołectw  są niedopracowane  i nowe projekty statutów są już 
przygotowane. 
Innych interpelacji nie zgłoszono.   
 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 
ad.5.1.Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości 
stawek podatkowych i opłat lokalnych obowiązujących w 2012 r na terenie Gminy Przywidz, 
Zapytał czy są uwagi do w/w projektu uchwały. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej -  Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Społecznej, Oświaty, i Sportu – Robert Deja – przedstawił pozytywną 
opinię komisji do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zarządził głosowanie nad w/w uchwałą. 
Przy 13 głosach”za” radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/ 66/2011) 
 
ad.5.2 Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie  obniżenia średniej 
ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczania podatku rolnego w 2012 r. Na terenie Gminy 
Przywidz. 
Zapytał czy są uwagi do w/w projektu uchwały. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej -  Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Społecznej, Oświaty, i Sportu – Robert Deja – przedstawił pozytywną 
opinię komisji do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zarządził głosowanie nad w/w uchwałą. 
Przy 13 głosach”za” radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/ 67/2011) 
 
 
ad.5.3. P.Feliks Mikulski  - odczytał    projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży 



drewna przyjmowanej do obliczania podatku leśnego na 2012 rok na terenie Gminy Przywidz, 
Zapytał czy są uwagi do w/w projektu uchwały. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej -  Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Społecznej, Oświaty, i Sportu – Robert Deja – przedstawił pozytywną 
opinię komisji do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zarządził głosowanie nad w/w uchwałą. 
Przy 13 głosach”za” radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/ 68/2011) 
 
ad.5.4.  Przewodniczący Rady Gminy  - przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wzorów 
formularzy deklaracji i informacji w zakresie podatku  od nieruchomości, podatku rolnego i 
podatku leśnego. 
Wójt Gminy – powiedział, że  Rada Gminy określa w drodze uchwały wzory formularzy. Druki 
informacji na podatek od nieruchomości, podatek rolny i leśny połączono. Czynność ta ułatwi oraz 
skróci czas wypełniania przedmiotowych formularzy. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej -  Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -   zapytał – kto jest za takim brzmieniem uchwały? 
Przy 13 głosach”za” radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/ 69/2011) 
 
ad.5.5. P. Feliks Mikulski -  odczytał projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za pobór wody 
z wodociągów gminnych oraz za odprowadzanie ścieków  do urządzeń gminnych, 
Wójt Gminy -  podjęcie uchwały umożliwi urealnienie cen za dostawę wody i oczyszczanie 
ścieków spowodowanych wzrostem inflacji oraz przeznaczenie nadwyżek na wydatki związane z 
eksploatacją  sieci wod.kan. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej -  Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Społecznej, Oświaty, i Sportu – Robert Deja – przedstawił pozytywną 
opinię komisji do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zarządził głosowanie nad w/w uchwałą. 
Przy 13 głosach”za” radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/ 70/2011) 
 
ad.5.6. w sprawie  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Piekło Dolne 
II dla fragmentu obrębu geodezyjnego Piekło Górne, gmina Przywidz, 
P. Dorota Adamska -  kierownik referatu w Urzędzie Gminy – w uzasadnieniu do projektu uchwały 
powiedziała, że projekt planu obejmuje obszar o powierzchni 5.58ha i jest położony we wsi Piekło 
Dolne w sąsiedztwie drogi wojewódzkiej nr 221. Celem przedmiotowego projektu planu jest 
dopuszczenie zabudowy mieszkaniowo- usługowej oraz produkcyjno-usługowej. Obszar objęty 
granicami projektu planu stanowią grunty prywatne.  Do projektu planu w ustawowym terminie nie 
wpłynęły żadne uwagi. 
Zapytał czy są uwagi do w/w projektu uchwały. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej -  Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zarządził głosowanie nad w/w uchwałą. 
Przy 13 głosach”za” radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/ 71/2011) 
 
 
ad.5.7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 



przestrzennego dla części obszaru wsi Trzepowo, obrębu geodezyjnego Trzepowo ( gmina 
Przywidz) w obszarze ulicy Witosławy (obszar 28.ZR) i obszarze ulicy Mestwina (obszar 34.RM), 
Pani Dorota Adamska -  w uzasadnieniu do uchwały powiedziała, że projekt planu obejmuje 2 
obszary o łącznej powierzchni 4,19 ha położone we wsi Trzepowo  w sąsiedztwie drogi 
wojewódzkiej  oraz w pobliżu Jeziora Łąkie.  Celem przedmiotowego projektu planu jest 
uporządkowanie  sytuacji planistycznej  oraz dopuszczenie zabudowy usługowej  na omawianym 
obszarze.  Obszar objęty  granicami projektu  planu stanowią grunty prywatne.  Do projektu planu 
w ustawowym terminie nie wpłynęły żadne uwagi. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej -  Teodor Formela – przedstawił pozytywną opinię komisji 
do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zarządził głosowanie nad w/w uchwałą. 
Przy 13 głosach”za” radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/ 72/2011) 
 
ad.5.8.projekt uchwały w sprawie  sprzedaży nieruchomości wchodzących w skład gminnego 
zasobu nieruchomości położonej w obrębie Sucha Huta, 
P. Dorota Adamska -  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały.  W zasobie 
nieruchomości  stanowiących mienie komunalne znajdują się działki położone w Suchej Hucie. 
Działki nie są objęte granicami obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. Otoczenie działek stanowią  tereny rolne lub leśne. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Opinia komisji gospodarczej do w/w projektu uchwały była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  w związku z tym przystępujemy do głosowania w/w uchwały. 
Przy 13 glosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/73/2011). 
 
ad.5.9.P. Feliks Mikulski  - odczytał projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr IX/52/2011 
Rady Gminy Przywidz z dnia 25 sierpnia 2011r w sprawie sprzedaży nieruchomości wchodzących 
w skład gminnego zasobu nieruchomości położonej w obrębie Stara Huta, 
P. Dorota Adamska w  uzasadnieniu do projektu uchwały powiedziała, że  w zasobie nieruchomości  
stanowiących mienie gminne znajduje się  działka położona w Czarnej Hucie Działka nie jest objęta 
granicami  obowiązującego miejscowego  planu  zagospodarowania przestrzennego . Otoczenie 
działki stanowią tereny  rolne i leśne.  Działka znajduje się w granicach Przywidzkiego Obszaru 
Chronionego Krajobrazu. Zmieniana uchwała błędnie wskazuje numer Księgi Wieczystej. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Opinia komisji gospodarczej do w/w projektu uchwały była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  w związku z tym przystępujemy do głosowania w/w uchwały. 
Przy 13 glosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/74/2011). 
 
ad.5.10 Przewodniczący Rady Gminy -  przedstawił projekt uchwały w sprawie  uchwalenia 
Programu współpracy Gminy Przywidz z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2012 
roku, 
P. Grażyna Kłęk – Sekretarz Gminy -  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. ( w 
zał.) 
Uwag radni nie wnieśli. 
Opinia komisji społecznej, oświaty i sportu do w/w projektu uchwały była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  w związku z tym przystępujemy do głosowania w/w uchwały. 
Przy 13 glosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/75/2011). 
  
ad.5.11 w sprawie  przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Przywidz na lata 2012 – 2032”, 
 



P. Grażyna Kłęk – Sekretarz Gminy -  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. ( w 
zał.) 
Uwag radni nie wnieśli. 
Opinia komisji gospodarczej  do w/w projektu uchwały była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  w związku z tym przystępujemy do głosowania w/w uchwały. 
Przy 13 glosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/76/2011). 
 
Ad.5.12 projekt uchwały ustalenia opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 
prowadzonych na terenie Gminy Przywidz, 
Pan Romuald Czajkowski – Zastępca Wójta -   powiedział, że  z dniem 4.04.2011 r. weszła w życie 
ustawa o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3. Zgodnie z art.26  prowadzenie żłobka, klubu 
dziecięcego wymaga wpisu do rejestru żłobków i klubów dziecięcych. Rejestr prowadzi wójt, 
burmistrz lub prezydent właściwy ze względu na miejsce prowadzenia żłobka lub klubu 
dziecięcego. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Opinia komisji społecznej, oświaty i sportu do w/w projektu uchwały była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  w związku z tym przystępujemy do głosowania w/w uchwały. 
Przy 13 glosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/77/2011). 
 
ad.5.13. projekt uchwały w sprawie  przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi 
oraz dziennymi opiekunami. 
Radca prawny -     w związku z wątpliwościami  zgłoszonymi na komisji społecznej, oświaty i 
sportu wyjaśnił, że Rada Gminy ma prawo określić plan nadzoru.  Nie ma w ustawie delegacji, że 
Rada Gminy wskazuje osobę  do nadzoru. W takiej sytuacji Rada weszłaby w kompetencje Wójta. 
Uwag radni nie wnieśli. 
Opinia komisji społecznej, oświaty i sportu do w/w projektu uchwały była pozytywna. 
Przewodniczący Rady Gminy -  w związku z tym przystępujemy do głosowania w/w uchwały. 
Przy 13 glosach „za”, radni przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr XII/78/2011). 
 
6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
P. Zofia Mokwa -    w lutym 2011 r  powołano do życia Stowarzyszenie Zwykłe „Strzelba Błotna” z 
siedzibą w  Szklanej Górze. Rozdano radnym materiały na których opiera się Stowarzyszenie. W 
materiałach zawarte są pytania do Wójta, które były stawiane wielokrotnie i Stowarzyszenie nie 
otrzymało wiążącej odpowiedzi. W imieniu Stowarzyszenia P. Mokwa zadała po raz kolejny 
pytania do P. Wójta.: 
1. jaki jest cel planowanej inwestycji kablowej, która ma przebiegać przez Szklaną Górę i 
prowadzić do terenu położonego między dwoma jeziorami? 
2. Czy istnieje plan zagospodarowania  na obszar między tymi jeziorami lub czy 
przewidywane jest powstanie takiego planu? 
3. W jakiej fazie jest  proces inwestycyjny  dotyczący tejże linii kablowej? 
4. Czy Gmina przewiduje tereny , o których mówimy przeznaczyć pod zabudowę 
mieszkaniowo – rekreacyjną, nawet jeśli teren będzie spełniał warunki pozwalające na zabudowę. 
Stowarzyszenie prosi p. Wójta o pisemną odpowiedź  na powyższe pytania oraz o poinformowanie  
również radnych. 
Pan Kazimierz Grzenkowski – sołtys Pomlewa – P. Barbara Myszk z Pomlewa mieszka   
z 9-osobową rodziną w pokoju o powierzchni 16m2  . W jaki sposób  Wójt z Radą Gminy mogliby 
jej pomóc? 
Wójt Gminy -  jaką bazę mieszkań komunalnych mamy, to wiemy. Pani Myszk na wiosnę była z 
tym problemem w Urzędzie. GOPS pomaga. Potrzebujących jest bardzo wiele osób. Nie mamy 
środków i nie mamy mieszkań. Wiemy, że p. Myszk ma mieszkanie u swojej rodziny. 
P. Kazimierz Grzenkowski -  proponuje  zakup  dla p. Myszk gotowego domku  lub rozważyć 
możliwość budowy małego domku bez zezwolenia, pomóc jej w zakupie materiałów. 



Przewodniczący Rady Gminy -   na posiedzeniu komisji gospodarczej przedyskutujemy temat. 
P. Wiesław Spisak – sołtys Starej Huty -   poparł wniosek radnego J.Kaźmierczaka dot. zakupu 
agregatów na hydrofornie. 
Przy drodze powiatowej była przeprowadzana wycinka drzew. 3 drzewa wycięto a czwarte drzewo 
stoi , które jest zagrożeniem  dla użytkowników drogi. Nadmienił, że wszystkie drzewa, które rosną 
wzdłuż drogi powiatowej są zagrożeniem dla użytkowników drogi. Należy podjąć rozmowy 
z Powiatem w tej sprawie. 
Wójt Gminy -  gmina wnioskuje o wycinkę drzew  do Powiatu czy Województwa. Będziemy dalej 
wnioskować o wycinkę drzew. 
P. Danuta Flis – sołtys Trzepowa -  jest pozwolenie na wycinkę drzew w Trzepowie przy ul. 
Mestwina,ale nadal stoją. 
P. K. Grzenkowski -  p. Przekop chce wyciąć krzaki w Pomlewie koło bagna- czy może? 
P. W. Spisak -  jak wygląda współpraca radnych powiatowych z Wójtem i Radą Gminy?Jakie są 
prowadzone wspólne projekty  inwestycyjne? 
Wójt Gminy -  radni powiatowi bywają na sesjach. Gmina składa wnioski do budżetu  Starostwa. 
Liczymy na to, że nasi radni będę te wnioski wspierać. Natomiast na posiedzeniach komisji radni 
powiatowi nie bywają.   
 
ad.7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
 Radny Robert Deja -  w ubr był budowany chodnik na Egiertowo. Wjazd na ul. Łokietka  należy 
albo obniżyć krawężnik albo podlać asfaltem. 
Przewodniczący Rady Gminy -  ogłosił terminy posiedzeń komisji : 
1. komisja społeczna, oświaty i sportu – 5.12.2011 g. 12-ta 
2. komisja gospodarcza – 6.12.2011 g. 10-ta 
3. szkolenie radnych odbędzie się w dniu 9.12.2011 g.12-ta w Chacie Miłówka w Miłowie. 
 
ad.8. Przewodniczący Rady Gminy -  zakończył obrady XII zwyczajnej sesji Rady Gminy.    
 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: Gabriela Pożoga                                 


